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Zápis z jednání Shromáždění starostů OSH 
15. 4. 2023 v Přibyslavi  

Přítomni: dle prezenční listiny   

  starostové OSH  ze 78 přítomno 71    
nepřítomno 7 

   
starostka SH ČMS   přítomna 1 

 
  VV SH ČMS   ze 17 přítomno 15 
       nepřítomno 2 
 
  ÚKRR    z 13 přítomno 9 
       nepřítomno  4 
 

V době zahájení jednání přítomno 71 pozvaných účastníků s rozhodujícím hlasem, tj. 91, 03 %. 
Shromáždění starostů OSH ČMS je usnášeníschopné. 

1) Zahájení jednání, schválení hostů a volba pracovních komisí, schválení   
    programu 

 

Náměstek starosty SH ČMS Richard Dudek z pověření VV SH ČMS zahájil SS OSH. Přivítal starosty 
OSH, KSH, členy VV SH ČMS, ÚKRR a přizvané hosty.  
R. Dudek konstatoval, že SS OSH je usnášeníschopné. Dále přečetl z pozvánky program pro jednání 
SS OSH a vyjmenoval předané materiály.  
 
Program jednání: 

1) Zahájení, volba pracovních komisí 
2) Předání ocenění 
3) Průběžná zpráva starostky o činnosti SH ČMS od posledního SS OSH 
4) Zpráva o hospodaření SH ČMS za rok 2022 
5) Zpráva o činnosti ÚKRR za rok 2022 
6) Výroční zpráva SH ČMS za rok 2022 
7) Převody nemovitého majetku SH ČMS 
8) Termínový kalendář SH ČMS 2023 
9) Informace z pracovní skupiny: Stanovy 
10) Stanovisko VV SH ČMS: Volební období 
11) Různé 
12) Diskuze, vystoupení hostů 
13) Projednání a schválení usnesení 
14) Závěr 
 
Hosté:   Ing. Michal Sojka 

Dr. Ivo Havlík 
Miroslav Brát 
Ing. Josef Moravec 
 

Volba skrutátorů: Pavel Lamoš, Josef Dvořák, Růžena Maděrová, Jan Tichý, Ivan Jirota  
 
Volba zapisovatelky: Tereza Vosyková 
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Volba ověřovatelů: Martin Wagner 
   Stanislav Kotrc 
     

Hlasování: pro:71  proti: 0 zdržel se: 0 

SS OSH schvaluje předložený program jednání, účast hostů na jednání, navrženou 
zapisovatelku a skrutátory. 
 
R. Dudek vyjmenoval členy návrhové komise.  

 

VV SH ČMS pí. Vilímková 

Praha p. Wagner 

Středočeský Pí. Havlínová 

Jihočeský  p. Pazdera 

Plzeňský  p. Jůzek 

Karlovarský pí. Sovičová  

Liberecký pí. Slavíková 

Královéhradecký p. Kratěna 

Pardubický p. Bolehovský 

Vysočina p. Čekal 

Olomoucký  pí. Sobotková 

Zlínský  p. Nevařil 

Moravskoslezský p. Krusberský 

Ústecký p. Vrátil 

Jihomoravský p. Vykydal 

 

Hlasování: pro: 71 proti: 0  zdržel se: 0 

SS OSH schvaluje složení návrhové komise. 
 
2) Předání ocenění 
 
D. Vilímková přednesla životopis a profesní charakteristiku p. Iva Havlíka. 
 
Dále proběhlo předání Řádu sv. Floriána z rukou starostky SH ČMS, členů Vedení SH ČMS a Ing. 
Michala Sojky, jednatele Fire Edit. S.r.o. 
 
 

3) Průběžná zpráva starostky o činnosti SH ČMS od posledního SS OSH 
 
M. Němečková přednesla zprávu o činnosti SH ČMS. 

− Pozdravila přítomné, představila nového okresního starostu OSH Praha – východ pana Milana 
Šafránka 

Shrnula činnost hlavního spolku od posledního SS v dubnu 2022: 
− V CHH Přibyslav se konaly Mezinárodní rozhovory historiků států CTIF 
− Celostátní setkání pamětníků a zakladatelů ukončilo oslavy 50. výročí hry Plamen  
− Proběhlo pracovní jednání komise hasičských soutěží států CTIF v Itálii 
− V Brně se uskutečnilo vyhodnocení dalšího ročníku Ankety dobrovolní hasiči roku 
− Svou činnost zahájila expertní skupina Rady vlády pro NNO 
− Proběhlo společné jednání Vedení SH ČMS a GŘ HZS 
− Ukončen byl  další ročník Českého halového poháru v běhu na 60 m s překážkami 
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− Poděkovala organizátorům, dobrovolníkům i rozhodčím všech halových soutěží 

− Informovala, že obě ÚHŠ splnily dotační limit proškolených účastníků 
− Uskutečnilo se společné jednání vedení SH ČMS se slovenskými kolegy v Šamoríně 
− Senát Parlamentu České republiky přijal mládežnickou delegaci SH ČMS, která vybojovala 

cenné kovy na mezinárodní soutěži CTIF v Celje 
− Na jednání ČNV CTIF byla vyhodnocena účast českých hasičských sportovců na mezinárodní 

soutěži v Celje, personálně byly doplněny komise CTIF 
− Proběhla série jednání mezi SH ČMS a První hasičskou o ukončení nájemního vztahu v Hotelu 

Přibyslav. Byla podepsána nájemní smlouva s novým nájemcem Hasičský hotel s.r.o. 
− Kontrolní procesy na čerpání státních dotací z Ministerstva školství, mládeže a tělovýchovy a 

rovněž z Národní sportovní agentury byly ukončeny s bezúhonným výsledkem 
− Byla doručena žádost Police České republiky, odboru hospodářské kriminality, o součinnost 

sdružení za účelem prověření podnětu čerpání státních dotací v letech 2020 a 2021; sdružení 
je plně součinné ve všech otázkách 

− Byla doručena výzva o zahájení kontroly Pražské správy sociálního zabezpečení v oblasti 
personální agendy; kontrola byla ukončena s bezúhonným výsledkem 
K roku 2023: 

− Zmínila volbu nového prezidenta České republiky 

− Uvedla, že hospodaření Sdružení hasičů Čech, Moravy a Slezska za rok 2022 skončilo kladným 
hospodářským výsledkem 

− Zdůraznila některé položky rozpočtu roku 2023, které se odrážejí v přímé souvislosti 
s navýšením odvodů z členských příspěvků: 
Na straně výnosů (příjmů) se jedná o položku: členské příspěvky dospělí a mládež 
Na straně nákladů: 

• investiční náklady; nezbytné investiční náklady v ÚHŠ Jánské Koupele a CHH Přibyslav 
dle schváleného investičního plánu 

• příspěvky pro KSH; přesněji navýšení vratky odvodů z členských příspěvků na 5 Kč za   
    každého člena 
• příspěvky organizačním jednotkám; jde zejména o navýšení příspěvku na provoz CHH 
• pojištění; navýšení platby za úrazového pojištění  
• souhrn položek rozpočtu; náklady na celostátní akce, které zohledňují současnou výši  
    inflace 

− Jednání vedení i výkonného výboru probíhala pravidelně dle plánu 
− Pokračují také pravidelná jednání Dr. Goláněm, včetně zástupců HVP a.s. 
− Byla uzavřena smlouva o vzájemné spolupráci s Hasičovo s.r.o. 
− Podepsáno bylo memorandum o vzájemné spolupráci se Střední a Vyšší vojenskou školou 

v Moravské Třebové 
− Připraveno je memorandum o vzájemné spolupráci s Profesní komorou požární ochrany, kde 

bychom rádi navázali odbornou spolupráci zejména v oblasti prevence a ochrany obyvatelstva 
− Proběhla jednání s nově jmenovaným státním tajemníkem MV ČR, příští týden budou jednání 

pokračovat s nově jmenovaným tajemníkem MŠMT ČR Ondřejem Andrysem 
− Probíhají jednání na MV, NSA, a na MF; zásadním tématem je pro nás stále novela zákona o 

účetnictví (konsolidace) 
− Bylo zahájeno jednání ohledně možností realizace výcvikového polygonu pro ÚHŠ Jánské 

Koupele 
− Připravuje se doplnění stejnokrojových součástí 
− Zakončeno bylo další kolo Recykloligy se společností Elektrowin 
− Byla podepsána smlouva se společností ČEPRO, a obnoveny byly smlouvy se společnostmi 

SABE a TOI TOI 
− Konal se další celostátní ples SH ČMS, tímto ještě jednou velmi upřímně děkuji panu starostovi 

Václavu Holáskovi a jeho týmu za organizaci této tradiční akce 
− Proběhly dva společenské večery jako poděkování hasičským sportovcům za reprezentaci na 

mezinárodní soutěži v Celje 
− Díky spolupráci se Sdružením sportovních svazů a Fakultou tělesné výchovy a sportu Univerzity 
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Karlovy bylo začátkem roku vyškoleno prostřednictvím online kurzů 1039 nových trenérů 
v obecné části trenérského kurzu 

− Od ledna proběhly 4 běhy praktické části trenérských kurzů, čímž je ukončen deficit z let 2019 
– 2022; obrovské poděkování patří členu ÚORHS Jakubu Paulíčkovi 

− Proběhlo jednání s delegací slovinských dobrovolných hasičů v Praze 
− Konal se tradiční víkendový seminář pro vedoucí odborných rad represe, školení hospodářů 

OSH a KSH a pracovní porada vedoucích OORM, zahájen byl další ročník ČHP a Liga CTIF 
− V Pardubickém kraji se uskutečnilo celostátní setkání kronikářů a historiků,  
− Pravidelně probíhají jednání přípravného štábu Pyrocar 2023 

− V březnu proběhlo volební zasedání Rady Sdružení sportovních svazů, kde jedním ze čtyř 
místopředsedů byl na další období zvolen Jaroslav Salivar. 

− Konalo se slavnostní otevření školícího a výcvikového střediska KSH Královéhradeckého kraje 
v Bílých Poličanech 

− Stručně hovořila o právních sporech: 
• spor „nájemné“ byl dohodou všech stran přerušen 
• spor „První hasičská“ byl dohodou všech stran přerušen 
• spor „HS média“ - soud uznal nárok SH ČMS a nařídil úhradu žalované částky 

− Informovala, že na den 28.4.2023 je svolána řádná valná hromada HVP a.s.; VV SH ČSS 
navrhuje jako zástupce sdružení pana Richarda Dudka a pana Josefa Bidmona 

− státní dotace na rok 2023: 
• Žádosti předložené ministerstvu školství bylo vyhověno; poprvé v historii v plném 

rozsahu – u dotace z ministerstva školství je naprosto jednoznačné, že je určena 
výhradně a pouze na úhradu nákladů spojených s projektem Mladí hasiči 2023, tj. na 
úhradu prokazatelných nákladů úseku mládeže 

• Dotace z NSA; rozhodnutí ještě nebylo vydáno, probíhá administrativní proces 
zpracování žádosti, doplnění údajů na výzvu NSA atd.; případná dotace je účelově 
určena výhradně a pouze pro oblast sportu 

• Požádala starosty OSH o zvýšenou pozornost zejména v oblasti znění dílčích dohod pro 
rok 2023, budou doplněny právě o nové poznatky a je nezbytné je dodržet. Jde 
především o obsah zápisů z odborných rad či výkonných výborů, realizaci projektu 
určeným subjektem (odborné rady mládeže, odborné rady represe, odborné rady 
hasičského sportu na všech úrovních apod.) 

• Rozhodnutí o přidělení dotace z ministerstva vnitra by dle informací z GŘ HZS mělo být 
vydáno do konce dubna 

− Zmínila jednání pracovních skupin: pracovní skupina pro úpravu stanov, pracovní skupina pro 
modernizaci programu centrální evidence 

 
 
4) Zpráva o hospodaření SH ČMS za rok 2022 

 
M. Sojka podal komentář k plnění rozpočtu SH ČMS za rok 2022.  

 
5 Zpráva o činnosti ÚKRR za rok 2022 
 
J. Bochňák přednesl zprávu o činnosti ÚKRR za rok 2022. 
 
ÚKRR pracovala v r. 2022 ve složení, jak byla zvolena na VI. sjezdu SH ČMS. Všechny kraje mají 
v tomto sboru své zastoupení, vyjma kraje Plzeňského, který svého kandidáta do ÚKRR nenavrhnul, a 
proto své zastoupení v ní nemá. Rada se sešla celkem na čtyřech řádných jednáních, kde se zabývala 
a trvale zabývá mimo jiné také ekonomickými záležitostmi jako např. plněním rozpočtu, úpravami a 
přípravou rozpočtu na další období, informacemi o hospodaření organizací s majetkovou účastí SH 
ČMS, informacemi k systému účetnictví v rámci SH ČMS, informacemi o dotacích, výběrem a odvodem 
členských příspěvků apod. 
Inventarizace za r. 2021 proběhla za účasti členů SH ČMS: Kancelář SH ČMS, Centru hasičského hnutí 
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v Přibyslavi a v Ústředních hasičských školách v Jánských Koupelích a Bílých Poličanech. inventarizace 
budou dokončeny v 1. polovině r. 2023 s účinností k datu 31.12.2022. Musím se však zde šířeji zmínit 
o inventarizaci v Centru hasičského hnutí v Přibyslavi. Pro řádné předání funkcí při personálních 
změnách bylo nutné provést inventarizaci v plném rozsahu, což však nebyli zaměstnanci v dané chvíli 
a v daném rozsahu schopni zvládnout. Proto byla požádána ÚKRR, zda by s touto inventarizací 
pomohla, zejména ve fyzické části, což se následně také stalo. Do komise byli jmenováni čtyři členové 
ÚKRR a inventarizace byla následně provedena na několika schůzkách. Jsem přesvědčen, že ke 
spokojenosti obou stran. 
            ÚKRR se však zabývala především kontrolní činností a řešila stížnosti a podněty došlé na její 
adresu, nebo na adresu sdružení.  Většinou se jednalo o záležitosti poměrně složité, kterým bylo jim 
nutné věnovat maximální pozornost, a to i přes to, že počet těchto stížností byl nižší než v jiných 
létech. Většinou byly jmenovány kontrolní skupiny, které byly pověřeny prošetřením dané záležitosti. 
Jednalo se např. o dořešení stížnosti členky v SDH Tedražice. Po prověření všech potřebných 
náležitostí byly zpracována odpověď a tím i uzavřena písemná stížnost obce Němčovice. Též byla 
uzavřena písemná žádost o řešení majetkových vtahů mezi soukromou osobou a SDH Sedliště. V roce 
2022 byla dokončena kontrola mzdové agendy na OSH Mladá Boleslav, a také provedena kontrola a 
prověření autoprovozu kanceláře SH ČMS v Praze.  
Následující kontroly nebyly prováděny ÚKRR, ale kontrolními orgány státních institucí, které také tyto 
kontroly vyvolaly, někteří členové ÚKRR se těchto kontrol zúčastnili pouze v přípravné fázi.   Význam a 
vážnost těchto kontrol si však zaslouží zmínit se o nich v této zprávě.  Jedná se o kontroly MŠMT a 
NSA na čerpání a použití dotačních prostředků různými pobočnými spolky SH ČMS v r. 2021.  Výsledek 
obou velmi rozsáhlých kontrol byl zkráceně ten, že nebyly zjištěny nedostatky. Protokoly z obou 
těchto kontrol jsou uloženy v Kanceláři SH ČMS. Podrobněji informace o těchto, ale i všech jiných 
stížnostech a šetřeních jsou zpracovány v dokumentu, jenž je přílohou této zprávy. O inventarizacích 
již bylo hovořeno dříve.  Mohu zodpovědně prohlásit, že se členové rady při všech kontrolách snažili a 
také vystupovali slušně, nestranně a v korektním duchu. 
        K další činnosti. Rada rovněž kontrolovala vydávané dokumenty sdružení a upozorňovala na 
jejich případné nesrovnalosti.  Členové rady na Shromážděních starostů OSH v r. 2022 řádně 
vykonávali funkci skrutátorů. Předseda ÚKRR se pravidelně zúčastňoval jednání Vedení SH ČMS, 
jednání Výkonného výboru SH ČMS a také Shromáždění starostů OSH.  V průběhu roku se rovněž 
zúčastnil jednání Sjezdu Ochotnicke Straži Požarne v Polské republice a jednání vedení SH ČMS 
s vedením hasičů Slovenské Republiky. Většina členů ÚKRR se aktivně zúčastňovala kontrolní činnosti 
v příslušných KKRR, jejímiž jsou v mnoha krajích také předsedy. Rovněž byli navrženi Výkonným 
výborem SH ČMS do kontrolních skupin v rámci kontrolní činnosti sdružení a prováděli kontroly 
v rámci těchto jmenování. Členové ÚKRR v rámci kontrolní činnosti Sdružení provedli kontrolu v OSH 
Klatovy, tj. v rámci kraje, který nemá zastoupení ve Výkonném výboru ani ÚKRR. 
 
Informace o stížnostech a šetřeních ve SH ČMS v r. 2022 
 
V uplynulém roce 2022 došlo na SH ČMS méně stížností, které následně řešila ÚKRR než jiné roky. 
Došly však 2. požadavky ze státních orgánů (MŠMT, NSA) na provedení rozsáhlých kontrol čerpání 
dotačních prostředků na různých pobočných spolcích. Tyto kontroly prováděly kontrolní orgány 
uvedených organizací v součinnosti se zaměstnanci SH ČMS. Při těchto kontrolách nebyly zjištěny 
žádné nedostatky, závěrečné shrnutí kontrol byla následující: 

1) Kontrola MŠMT: 
Poskytnutá dotace byla čerpaná pro účel, na jaký byla poskytnuta. Poskytnuté prostředky byly v 
kontrolovaném období čerpány v souladu s příslušnými rozhodnutími o poskytnutí dotace a v souladu 
s podmínkami pro účast státního rozpočtu na financování akce. 

2) Kontrola NSA: 
Při kontrole hospodaření s prostředky státního rozpočtu kapitoly 362 Národní sportovní agentura u 
příjemce za kontrolované období 2021 nebyly z hlediska účelovosti a efektivnosti v kontrolovaných 
oblastech u kontrolovaného vzorku operací shledány nedostatky. 
 
Protokoly obou kontrol jsou uloženy v Kanceláři SH ČMS. 
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3) SDH Tedražice 

ÚKRR dokončila kontrolu v SDH Tedražice, okres Klatovy, což bylo provedeno na základě stížnosti p. 
Kodýdkové. Všichni zúčastnění (stěžovatelka, zástupci sboru), byli informováni o výsledku kontroly a 
řešení stížnosti. Zástupcům sboru byly poskytnuty vzory dokumentů, jenž jsou důležité pro řádné 
vedení sboru, včetně protokolu o kontrole. Výsledek byl kvitován s pochopením. 
 

4) Obec Němčovice 
V termínu 6/22 došla přes DS na SH ČMS stížnost obce Němčovice, p. starosta Fersmann, na postup 
KSH Plzeňského kraje při vyřizování žádosti o informace dle zákona 106/1999 Sb. O svobodném 
přístupu k informacím. Tato stížnost byla předána ÚKRR. Při řešení této stížnosti bylo potvrzeno, že 
SH ČMS ani její pobočné spolky nejsou povinnými osobami dle výše uvedeného zákona. Od KSH 
Plzeňského kraje byla získána dílčí informace, která se týkala dotazů na plnění soudního rozhodnutí pí. 
Vidršperkové. Tato informace byla poskytnuta p. starostovi Fersmannovi, obec Němčovice. 
 

5) OSH Mladá Boleslav 
V průběhu r. 2022 byla v OSH Mladá Boleslav provedena kontrola účetnictví, vzhledem k tomu, že 
vzniklo podezření na nedodržování zákona o minimální mzdě. Při kontrole se ukázalo, že toto je v 
pořádku. 
 

6) Žádost p. Škorpíka 
V 7. měsíci r. 2022 došla na Kancelář SH ČMS žádost p. Škorpíka v. z. Ivana Kropáčka o pomoc při 
řešení užívání cizího pozemku pro provoz lyžařského vleku SDH Sedliště, 592 42 Jimramov. Tato 
žádost byla postoupena ÚKRR. Po zjištění okolností, vlastnických vztahů v dané věci je konstatováno, 
že SH ČMS nemůže do této záležitosti vstupovat, neboť se jedná o cizí soukromý majetek a vlastník 
lyžařského vleku – SDH Sedliště je samostatnou právnickou osobou, a tudíž je tato záležitost řešitelná 
pouze mezi těmito subjekty. V tomto smyslu byla odeslána odpověď p. Škorpíkovi v. z. p. Kropáčkovi. 
 

7) Autoprovoz Kancelář SH ČMS 
ÚKRR provedla v r. 2022 kontrolu provozu autoprovozu na Kanceláři SH ČMS. Při kontrole nebyly 
zjištěny žádné vážné nedostatky. Návrhy na doplnění byly uvedeny v zápisu o kontrole a byly již 
realizovány. 
 
 

6) Výroční zpráva SH ČMS za rok 2022 

 
R. Dudek vyzval přítomné, aby vznesli případné doplňující připomínky k Výroční zprávě SH ČMS za rok 
2022. 
 

Hlasování: pro: 71 proti: 0  zdržel se: 0 

SS OSH schvaluje Výroční zprávu SH ČMS za rok 2022. 
 

 
7) Převody nemovitého majetku SH ČMS 
 
I. Jirota přednesl materiál o převodech nemovitého majetku SH ČMS, který zpracovala JUDr. Zdeňka 
Čížková. 

 
8) Termínový kalendář SH ČMS 2023 
 
R. Dudek požádal přítomné o schválení návrhů termínů jednání orgánů SH ČMS, které byly 
v termínovém kalendáři doplněny do konce roku 2023. 
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9) Informace z pracovní skupiny: Stanovy 

 
H. Kotrcová představila návrh zásadních úprav novelizovaných Stanov SH ČMS, kterou zpracovala 
pracovní skupina pro úpravu stanov.  
 

1. Nové dělení stanov (odstraněny hlavy, oddíly, a dvojité řady písmen) 
 nyní jsou stanovy členěny do 11 částí, 62 článků, které se v případě potřeby dále dělí na 

písmena 
2.  Odstranění dvou rozhodovacích orgánů na krajském a okresním stupni 

 nově na obou stupních pouze Shromáždění představitelů 
3.  Sloučení článků ohledně poradních orgánů, kontrolních orgánů a kanceláří 

 nově vše umístěno v druhé části „OBECNÁ USTANOVENÍ“ 
4.   Zkratky jsme předřadili na úvod stanov 
5.   Tzv. legislativní zkratky jsme ze stanov odstranili 
6.   Umístění obsahu na začátek stanov 
7.   Sjednocení názvu „VÝBOR“ A „VÝKONNÝ VÝBOR“  

 pro všechny stupně byl zaveden jednotný název „výkonný výbor“ 
8.   Upřesnění okrsků s právní osobností 
9.  Na úrovni SDH odstranění akademických skupin a zájmových kolektivů + doplnění sportovních 

oddílů 
 nově kolektiv mladých hasičů, skupiny dobrovolníků, sportovní oddíl – vše dohromady zájmové 

skupiny 
 
Jan Soural (OSH Svitavy) vznesl dotaz kolik KSH nestihlo provést volby v roce 2020. Podle jeho 
informací neprovedla volbu v řádném termínu 2 KSH.  
D. Vilímková přednesla návrh usnesení k bodu 9 – Stanovy 

 
10) Stanovisko VV SH ČMS: Volební období 
 
J. Orgoník přednesl stanovisko VV SH ČMS, které připravila ÚORVO. Všichni přítomní obdrželi materiál 
v písemné podobě. 
 

1) Celý volební cyklus navázat na konání Sjezdu v roce 2026 řádně po 5-ti letech, tedy 

volby by se konaly v období cca 12/2025 – 07/2026.  

 

2) Volby budou probíhat na všech úrovních po uplynutí pětiletého období – Sjezd 

2026.  

 

3) Konání Sjezdu SH ČMS v roce 2025  

Toto řešení by vyžadovalo jednorázovou účelovou úpravu současných Stanov SH ČMS, protože 

by se jednalo o zkrácení funkčního období části orgánů a dle schváleného harmonogramu pro 

úpravu stanov by nebylo možné využít již novelizované stanovy 

Milan Garhofer (OSH Jindřichův Hradec) zmínil konkrétní články ve Stanovách SH ČMS: článek 37 
odst. 1: Shromáždění starostů OSH (dále jen „shromáždění starostů“) je nejvyšším orgánem SH ČMS 
v době mezi sjezdy. Článek 37 odst. 3: SS OSH svolává sjezd SH ČMS. Čl. 33 odst. 1: Sjezd se koná 
jednou za pět let, nejpozději do konce kalendářního roku, který je pátým rokem po konání 
předcházejícího sjezdu. Shromáždění starostů OSH může rozhodnout, vyžaduje-li to zájem SH ČMS, o 
prodloužení této pětileté lhůty, nejdéle však o jeden rok.  

Poznamenal, že se domnívá, že SS OSH může sjezd svolat také za 4 roky, nikoliv za 5 let, s tím, že by 
se zkrátilo volební období některým funkcionářům; sjednotilo by se tím i prodloužení, které vzniklo 
posunutím z důvodu covidu. Upozornil na obrovskou administrativní zátěž se zápisem do Veřejného 
rejstříku.  
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Jaroslav Salivar vznesl dotaz, zda členové VV SH ČMS předali informace z jednání VV SH ČMS, na 
kterém se tato problematika opakovaně řešila s doporučením k variantě 1. Dle jeho názoru je varianta 
č. 1 nejjednodušší a bez nutné účelové změny stanov, která po právní stránce není vhodná. Upozornil, 
že každý zvolený funkcionář může ze své vůle ukončit svou činnost kdykoliv, i v tuto chvíli. Znovu 
zdůraznil, že všichni členové SH ČMS mají stejné povinnosti i práva, tj. že volební období všech je 5-ti 
leté a některé orgány zvoleny v roce 2021 by měli tedy zkrácené volební období, což naše stanovy 
nyní neumožňují. Zastává názor, nezavdávat účelově příčinu k možnému právnímu napadení 
účelového zkrácení volební období komukoliv. 
Luboš Zeman (OSH Žďár nad Sázavou) vznesl ekonomické argumenty pro variantu č. 3: Sjezd proběhl 
až v roce 2021, tudíž SH ČMS v roce 2020 nemělo žádné náklady na sjezd a ušetřilo. Proto pokud se 
dostaneme zpět na desetileté období a sjezd se bude konat v roce 2025, tak jsme nastejno.   Problém 
s délkou volebního období je téměř všech SDH i téměř všech OSH, protože skoro všichni stihli volby 
v roce 2020. Tudíž je drtivá většina, které po pěti letech uplyne lhůta. Upozornil, že na SS OSH ještě 
neměli možnost se k této problematice vyjádřit. 
J. Slámečka sdělil, že v KSH Vysočina o této problematice diskutují již delší dobu. O tomto hovořil jako 
první na jednání VV SH ČMS, ještě předtím, než L. Zeman zaslal dopis s žádostí o řešení délky 
volebního období. Na jeho podnět byl zaslán dotaz na městský soud, jestli bude nutné dokládat 
podklady v roce 2025. Poté co byla získána odpověď z Městského soudu v Praze, že nikoliv, že zápisy 
do veřejného rejstříku proběhnou vždy, na všech úrovních až po řádné volbě tj. např. i v roce 2026 se 
ve VV přiklonil k variantě č.1. 
Dana Vilímková (OSH Benešov) jako starostka OSH nadnesla, že většina starostů SDH čeká na 
schválené řešení a dle toho budou postupovat dále. 
Martin Wagner (MSH Praha) sdělil, že MSH Praha stihlo volby také v roce 2020. Na jednání Vedení SH 
ČMS se starosty KSH bylo podáno vysvětlení k jednotlivým variantám a apeluje na to, aby zvolená 
varianta byla schůdná pro všechny strany. 
Helena Kotrcová požádala přítomné, aby byl dodržen harmonogram pro úpravu stanov přeložený na 
předchozím jednání SS, aby starostové dali pracovní skupině potřebný čas na přepracování stanov. 
Dále uvedla, že od minulého jednání nepřišel na mail stanovy@dh.cz žádný mail s náměty ke 
stanovám. 
Zdeněk Nytra upozornil, že statistika, kolik a kdy bylo zvoleno nehraje v této situaci vůbec žádnou roli 
roli. Pokud by se, byť i jedinému členu zkrátilo volební období účelově, má právo se soudně bránit.  
D. Vilímková přednesla návrh usnesení k bodu 10 – Volební období 
V. Liška upozornil, že v usnesení by měl být termín, do kdy mají problematiku délky volebního období 
ve VV OSH a KSH projednat. Navrhuje stejný termín, jako připomínkování stanov do 31. 8. 2023. 
Návrh byl zapracován do usnesení. 

 
11) Různé 

 
R. Kučera hovořil o proběhlém semináři ÚORR, který se konal v termínu 18. – 19. 3. 2023. Rovněž 
informoval, že zkoušky Hasič I. proběhly podle nového předpisu. Zdůraznil, že je nutné vyřešit otázku 
pojištění pro členy JPO, kteří svojí chybou můžou způsobit škodu na vybavení JPO. Požádal, aby 
starostové OSH informovali své členy o možnosti pojištění členů na tato rizika. Upozornil, že účast na 
semináři není zdaleka 100 %, a že díky tomu některých vedoucích OORR nepřenesou důležité 
informace k velitelům jednotek. Dále upozornil, že v některých nižších článcích stále odborné rady 
represe řeší i hasičský sport. Organizaci sportu by jednoznačně měla mít na starosti rada hasičského 
sportu. Rada represe by měla mít dostatek prostoru pro činnost v oblasti represe. Situace je nyní 
alarmující a je nutné ji co nejdříve vyřešit.  
J. Moravec přednesl informace o činnosti HVP, a.s., které jsou veřejně dostupné též na www.hvp.cz. 

 
12) Diskuze, vystoupení hostů 
 
Jiří Řeháček (OSH Rychnov nad Kněžnou) vznesl připomínku k evidenci SDH. Dle jeho názoru by měla 
být evidence dostačující k ověření totožnosti hasičů do 15 – ti let na našich soutěží, poté by nemuseli 
předkládat občanský průkaz. Do pravidel by se mohlo doplnit prohlášení: „člen SDH, který 

mailto:stanovy@dh.cz
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reprezentuje své SDH musí být evidován v SDH min. 1 rok“. Pokud by toto nesplňoval, dál by se 
postupovalo dle stávajícího systému přestupů.  
Dále upozornil na klesající počet JSDHO i fakt, že do jednotek pouze dodáváme hasiče, ale nemáme 
možnost je, jakkoliv spravovat, nebo se podílet na řízení JSDHO. Některé jednotky se sdružují a kvůli 
tomu klesá činnost SDH, který spolupracoval se zrušenou jednotkou. Dále požádal, aby byla evidence 
SDH pravidelně aktualizována zejména po proběhlých celostátních školeních.  
Milan Garhofer (OSH Jindřichův Hradec) vyjmenoval body svého písemného dotazu a požádal o 
projednání ve VV: 
 

1) Odevzdávání předtisku Přehled o majetku a závazcích přes datové schránky 
2) Změna statutárního zástupce a DS 
3) Rejstřík sportu – kontrola sportovců na OSH 
4) Členský průkaz plastový 

 
V. Liška vyjmenoval blížící se akce:  

• 24. 6. 2023 setkání s vedoucími ORHiM v Přibyslavi – Požádal o připomenutí v okresech.  
• 2. 9. 2023 konference „Hasičské tradice“ v Blovicích. 

 

13) Projednání a schválení usnesení 
 
Předsedkyně návrhové komise Dana Vilímková přečetla návrh usnesení ke schválení SS OSH. 

Hlasování: pro: 71  proti: 0 zdržel se: 0   

SS OSH schvaluje Usnesení SS OSH ze dne 15. 4. 2023 100 % přítomných hlasů. 

 

14) Závěr 
 
R. Dudek na závěr poděkoval všem zúčastněným i jejich spolupracovníkům za odvedenou práci pro 
SH ČMS. Dále popřál šťastnou cestu domů. 
 

Předsedající:  Richard Dudek       ___________________ 

 

Zapisovatelka: Tereza Vosyková       ___________________ 

Ověřovatelé:  Martin Wagner        ___________________ 

 Stanislav Kotrc                                   

    

 

 


